
Lasteaed Sipsik hoolekogu koosolek 14.05.2025 

Kell 16.30 vallamaja II korruse koosolekusaalis 

Protokoll nr 4 

 

 

Kohal: Maris Kibar-Liiving, Teele Tammaru-Rästa, Helen Talviste, Jane Lohu, Merle Laane, 

Piret Ahosepp, Liisa Sähka, Kristel Sassiad, Laura Leiten, direktor Riina kukk, abivallavanem 

Luule Tiirmaa 

 

Päevakord: 

1) abivallavanema info 

2) lasteaia rühmade muudatused uuest õppeaastast 

3) direktori info 

4) uus rattasõidu kord 

5) jooksev info 

 

Arutati: 

1) abivallavanema info 

Luule Tiirmaa andis ülevaate Põhja-Sakala valla haridusvõrgu analüüsist. Tänases 

tempos jätkamine ei ole jätkusuutlik. Traksiku õppekoha sulgemine toimub 2026. suvel.  

Analüüsiga on võimalik tutvuda siin: 

https://www.pohja-sakala.ee/documents/17894261/21382532/P%C3%B5hja-

Sakala_haridusv%C3%B5rgu_anal%C3%BC%C3%BCs_210425.pdf/2071ecba-7963-

4b54-ae0b-a0cb932a1f04?version=1.0&inheritRedirect=true 

2) lasteaia rühmade muudatused uuest õppeaastast 

01.09 jõustub alusharidusseadus. 

Soovitakse moodustada liitrühm vanusele 1,5-3 eluaastat. Uues seaduses sõimerühma 

ei ole, on hoiurühm või liitrühm 1,5 kuni 3-aastastele lastele. Toimub hääletus. 

Abivallavanem taandab end.  

Otsus: kõik õpetajate ja rühmade esindajad on liitrühma moodustamise poolt.  

3) direktori info 

 seni on vajadusel kasutatud valverühmade olemasolu – kui majas on näiteks 

haiguste periood ja pole igasse rühma hommikuti/õhtuti piisavalt õpetajaid suunata. 

Praktika näitab, et süsteem toimib. Soovitakse uuest õppeaastast oktoobrikuust 

rakendada hommikuseid ja õhtuseid valverühmasid kell 06.45-08.00 ja 17.00-18.00. 

Õpetajad on oma nõusoleku andnud. Lapsi on antud kellaegadel lasteaias kokku 

vähe. Valverühmade arvelt saavad õpetajad nn. kattuvaid tunde lisaks, mis annab 

võimaluse töögraafikuid koostada nii, et lastega tegeleks korraga rohkem 

täiskasvanuid rühmas.   

Helen Talviste lahkus koosolekult kell 18.14.  

 muudatused personalis: Sipelga rühmas suundub õpetaja abi kohe emadus- ja 

sünnituspuhkusele ning hiljem vanemapuhkusele. Rühmas on asendaja kuni 

https://www.pohja-sakala.ee/documents/17894261/21382532/P%C3%B5hja-Sakala_haridusv%C3%B5rgu_anal%C3%BC%C3%BCs_210425.pdf/2071ecba-7963-4b54-ae0b-a0cb932a1f04?version=1.0&inheritRedirect=true
https://www.pohja-sakala.ee/documents/17894261/21382532/P%C3%B5hja-Sakala_haridusv%C3%B5rgu_anal%C3%BC%C3%BCs_210425.pdf/2071ecba-7963-4b54-ae0b-a0cb932a1f04?version=1.0&inheritRedirect=true
https://www.pohja-sakala.ee/documents/17894261/21382532/P%C3%B5hja-Sakala_haridusv%C3%B5rgu_anal%C3%BC%C3%BCs_210425.pdf/2071ecba-7963-4b54-ae0b-a0cb932a1f04?version=1.0&inheritRedirect=true


kollektiivpuhkuseni. Maikuu jooksul kuulutatakse välja konkurss antud ametikoha 

täitmiseks, tööleasumisajaga augustikuus.  

 uued rühmameeskonnad ja laste liikumine uuest õppeaastast. Info saab oma lapse 

rühmast. Küsiti, kas kunagi on võimalik kehtestada süsteem, et lapsel on terve 

lasteaias käimise aja üks rühmameeskond. Selgitati, et laste vanuse ja pideva 

liikumise tõttu ei ole see võimalik. 

 Kahel õpetaja abil on võimalus hakata käima Valgamaa Ktsehariduskeskkuse poolt 

Viljandis pakutaval aastasel koolitusel, et omandada lapsehoidjakutse.  

 Sipelga ja Põrnika rühma töötajad osalevad Tervise Arengu Instituudi uuringus 

tervisliku toitumise osas. Tuleb ette koolituspäevi, milles osaleb kogu rühma 

meeskond.  

 Eelarvest:  

o suuremad kulutused on koolitused. Toimunud on kaks meeskonnakoolitust, 

lapsevanematele une ning valiva toitumise koolitus. Osalejaid 

lapsevanemate seast väga vähe. Tulekul toidumenüü reguleerimise koolitus 

ja liikumis- ja muusikaõpetaja suvekool. Soovitakse külastada üht Pärnumaa 

lasteaeda.  

o remont: aia ja värava korrastustööd Sipsiku majas, plaanitakse teha I korruse 

koridori ja direktori kabineti põrandat ja seinu. Traksiku majja tuleb soetada 

uued evakuatsioonilambid.  

o muu: mänguasjad-õppevahendid, liiva vahetus, inventar, köögitarbed, uus 

nõudepesumasin. Pildikompanii annetas 220 eurot kahe õppeaasta peale, 

plaanitakse soetada TADA rääkivate raamatute komplektile juurde lisaks 

veel jutupliistaseid.   

 Lapsevanemate toetus: Traksiku õppekoha laste vanemad tasuvad ise väljasõidud, 

teatrid jne. Mõlema maja koolieelikute rühmad käivad ujumistrennis. Liivakasti 

varikatus: kogunes üle 200 euro, toetas 26 lapsevanemat. Heategevusliku 

teatrikohviku tulu ca üle 300 euro. 2023. aasta jõululaada raames kogutud raha jääk 

(ca 63 eurot) läheb kahasse eelpool mainitud ca 300 euroga, mille eest soovitakse 

soetada suusakomplekte.  

4) Uus rattasõidu kord 

Taustast: laste käsutuses olev õueala on väga väike. Korraga viibib õuealal neli 

rühmatäit lapsi ning õnnetuste ja vigastuste oht on väga suur. Mujal Eesti lasteaedades 

on taoline kord rakendatud juba aastaid. Jalgrattasõidu võimaluse vähendamine ei võta 

ära lapselt liikumise võimalust – jäävad ronimine, hüppamine, pallimäng jne. Ohukoht 

on ka laste turvavarustuse (nt kiivrid) mitte nõuetele vastavus. Eesmärk on tõsta 

turvalisust, kuna rattaid-tõukerattaid on palju ja teede olukord ei ole ideaalne.  

Mõlema õppekoha õpetajatega sai arutletud ja leiti lahendus, et kehtestatakse igale 

rühmale nn „oma rattapäev“. Vastukaja oli aktiivne ja lapsevanemad edastasid asjalikke 

ettepanekuid, et võimaldada lastele suuremat rattasõidu korda.  

Maris Kibar-Liiving tegi ettepaneku võimaldada kahe rühma lastel korraga kahel päeval 

rattaga sõita. Kõik hoolekogu lapsevanemate ja õpetajate esindajad on ettepanekuga 

päri.  



Otsus: alates 19.05.2025 võivad jalgratastega õuealal sõita Mesimummid ja 

Põrnikad (E ja K), Lepatriinud ja Sipelgad (T ja N) ning reedeti Liblikad. Jääb 

kehtima reegel, et igal õhtul tuleb liiklusvahendid ööseks koju viia ning neid päevasel 

ajal hoiustada selleks ette nähtud kohas peaukse juures varjualuses. 

5) jooksev info 

 lapsevanem on edastanud kaebuse Terviseametile Sipsiku tegutsemiskoha nõuetele 

vastavuse osas. Kuna menetlus alles käib, ei ole lubatud selle kohta rohkem infot jagada. 

 Abivallavanema info: Kõpu kool ja lasteaed korraldavad perepäeva, mille raames on 

kohal ka Politsei, kes kontrollib jalgrattaid ja varustust ning annab vajadusel nõu 

turvalisuse suurendamiseks. Tulevikus võib hoolekogu mõelda sarnase ürituse 

korraldamisele. 

 

Koosoleku lõpp kell 19.00. 

 

 

Koosolekut juhatas ja protokollis Jane Lohu  


